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Onderwerp
Monitoringsonderzoeken rekenkamercommissie naar de opvolging 
van de aanbevelingen die zijn gedaan in eerdere onderzoeken over 
Jeugdzorg, WMO en Sportstad

Voorgesteld besluit

1. de monitoringsonderzoeken naar de opvolging van de 
aanbevelingen die zijn gedaan in eerdere onderzoeken 
Jeugdzorg, WMO en Sportstad voor kennisgeving aannemen;

2. de aanbevelingen in de monitoringsonderzoeken overnemen 
en vormgeven door uit te spreken:

1. De raad wil betrokken zijn in het voortraject van de 
beleidsvorming Jeugdzorg en de conclusies en 
aanbevelingen uit 2017 betrekken in deze 
beleidsvorming.

2. De raad wil concrete richtlijnen voor de uitvoering van 
het (te herijken) beleid Wmo vaststellen waarin de 
aanbevelingen meegenomen worden, en in de 
beleidsvorming afspraken maken over monitoring van 
de prestatiedoelstellingen Wmo.

3. De raad wil betrokken zijn in het voortraject van de 
beleidsvorming rond het exploitatietekort van het 
Gemeentelijke Sportcentrum BV en het gemeentelijke 
sportcentrum in 2026 en de positie van de holding 
Sportstad Heerenveen BV daarin, en in de 
beleidsvorming afspraken maken over monitoring.

4. De griffie geeft vorm aan de monitoring van 
aanbevelingen van de rekenkamercommissie.

Inleiding

De rekenkamercommissie biedt de raad drie 
monitoringsonderzoeken aan. Het betreffen vervolgonderzoeken 
naar de opvolging van de aanbevelingen die zijn gedaan in het 
rapport “Samen Thuis? Onderzoek naar beleid en uitvoering van de 
Wmo 2015 in 13 Friese gemeenten” (2016), de quickscan “Meer 
werk maken van Sportstad?” (2016) en het rapport “Jeugdzorg, 
geen zorg voor later…” (2017). De rekenkamercommissie heeft de 
drie monitoringsonderzoeken toegelicht op 4 juni 2020.

Op basis van de aanbevelingen in de drie monitoringsonderzoeken 
wordt u dit raadsvoorstel voorgelegd.

Voorstel aan de gemeenteraad
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Motivering

Beoogd effect
Versterking van de kaderstellende en controlerende rol van de gemeenteraad.

Argumenten

1. De raad wil betrokken zijn in het voortraject van de beleidsvorming 
Jeugdzorg en de conclusies en aanbevelingen uit 2017 bekijken in deze 
beleidsvorming.

Dit wordt voorgesteld vanuit de aanbeveling in het monitoringsonderzoek naar opvolging 
van de aanbevelingen in het rapport “Jeugdzorg, geen zorg voor later…” (2017): 
”Aanbevolen wordt om de kaderstellende en controlerende rol van de gemeenteraad op 
het terrein van jeugdzorg te verbeteren de raad ook meer bij het voortraject van de 
beleidsvorming te betrekken.”.

De raad gaf bij de behandeling van het rapport destijds aan zijn rol in het sociaal domein 
samen met de rekenkamercommissie verder vorm te willen geven en het college op te 
dragen om voor de begroting met een voorstel te komen met daarin de uitwerking van 
de conclusies en aanbevelingen zodat die besproken kan worden met de raad. 
De conclusies aanbevelingen voor de raad betekende in grote lijn dat de raad een actieve 
rol dient te nemen voor de jeugdzorg door:

- Het stellen van nadere kaders over wat integraal werken in Heerenveen betekent 
waarbij ook Wmo en Werk en Inkomen betrokken worden en het monitoren van 
integraal werken binnen de gemeente en het netwerk van zorgaanbieders. 

- Het concretiseren van doelstellingen door het voorgelegd krijgen van politieke keuzes 
over de jeugdzorg. 
Het vormgeven aan bijbehorende monitoring waarbij actief de koppeling tussen 
beleid en control gelegd wordt. 

- Het actief leren van risico’s en de effectiviteit van sturingsmogelijkheden, het 
meten en leren van cliëntervaringen, een jaarlijkse bijeenkomst met 
vertegenwoordigers van bij de jeugdzorg betrokken professionals en de creatie 
van een leercirkel (learning loop) door deze combinatie van ervaringen te 
gebruiken voor verdere transformatie van de jeugdzorg.

De rekenkamercommissie concludeert dat er geen expliciete uitvoering is gegeven aan 
het raadsbesluit van 25 september 2017. Wel is door het college regelmatig 
gecommuniceerd over de uitvoering van de jeugdzorg. 

De raad heeft inmiddels de Kadernota Sociaal Domein vastgesteld en stelt nog een 
beleidsplan voor de jeugdhulp vast. Het opstellen van dit plan vindt plaats via een 
interactief proces waarbij de raad betrokken is. Zo is er bijvoorbeeld op 23 april 2020 
een werksessie met de raad geweest over doelstellingen, ambitie, sturing en monitoring 
jeugdhulp. 
Er wordt vormgegeven aan deze aanbeveling voor wat betreft het betrekken van de raad 
in het voortraject. Als dit niet naar wens is of bijsturing behoeft, is het aan de raad om 
dit aan te geven. 
Voorgesteld wordt verder om in de beleidsvoorbereiding de conclusies en aanbevelingen 
uit 2017 te betrekken.
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2. De raad wil concrete richtlijnen voor de uitvoering van het (te herijken) 
beleid Wmo vaststellen waarin de aanbevelingen meegenomen worden, en in 
de beleidsvorming afspraken maken over monitoring van de 
prestatiedoelstellingen Wmo.

Dit wordt voorgesteld vanuit de aanbeveling in het monitoringsonderzoek naar opvolging 
van de aanbevelingen in het rekenkameronderzoek ‘Samen Thuis? – Onderzoek naar 
beleid en uitvoering van de Wmo 2015 in 16 Friese gemeenten’: “De Rkc raadt de raad 
aan om het college uit te dagen om met concrete uitvoeringsrichtlijnen te komen en te 
bevragen op prestatiedoelstellingen.”.

De rekenkamercommissie concludeert dat er actief wordt gewerkt aan de opvolging van 
de aanbevelingen die gemaakt zijn in het kader van het rekenkameronderzoek ‘Samen 
Thuis? Onderzoek naar beleid en uitvoering van de Wmo2015. De raad heeft nadrukkelijk 
de rol en de gelegenheid om mede richting te geven aan de veranderopgaven. De raad is 
zich tot dusverre goed bewust van zijn controlerende rol voor wat betreft de financiën 
(en in verhouding tot de andere Friese gemeenten neemt Heerenveen hier een positieve 
uitzonderingspositie in). 

De komende jaren zal er echter nadrukkelijk een sturende rol gevraagd worden van de 
raad op het versterken van de integraliteit van dienstverlening, het veranderen van de 
dienstverlening (betere samenwerking tussen informele en formele zorg) en 
samenwerking tussen (zorg) aanbieders rond het gezin/cliënt. 

Concrete richtlijnen voor de uitvoering
De rekenkamercommissie geeft hierbij mee om in uitvoeringsrichtlijnen met name nader 
in te gaan op de transformatie van het ondersteuningsaanbod in laagdrempelige 
(algemene) voorzieningen. De rekenkamercommissie geeft verder mee dat Heerenveen 
nog een opgave heeft in het verbeteren van de integraliteit van dienstverlening (en 
toegang), het verbinden met het medisch domein en preventieve veld en het ontwikkelen 
van sturingsinformatie. 

Bevragen op prestatiedoelstellingen
Voor wat betreft de te behalen doelen wordt de raad geadviseerd om de vinger aan de 
pols te houden bij de uitvoering en actief de uitvoeringsdocumenten, 
cliëntervaringsonderzoeken en rapportages over de kwaliteit van dienstverlening op te 
vragen en indien noodzakelijk te agenderen.

3. De raad wil betrokken zijn in het voortraject van de beleidsvorming rond het 
exploitatietekort van het Gemeentelijke Sportcentrum BV en het 
gemeentelijke sportcentrum in 2026 en de positie van de holding Sportstad 
Heerenveen BV daarin, en in de beleidsvorming afspraken maken over 
monitoring.

Dit wordt voorgesteld vanuit de aanbeveling in het monitoringsonderzoek naar opvolging 
van de aanbevelingen in de quickscan “Meer werk maken van Sportstad?” (2016): 
“Aanbevolen wordt om de kaderstellende en controlerende rol van de gemeenteraad 
t.a.v. Sportstad Heerenveen BV te verbeteren door de raad ook meer bij het voortraject 
van de beleidsvorming te betrekken” en vanuit de eerdere aanbeveling om de realisering 
van doelstellingen en beleidsontwikkelingen te monitoren. Daarbij doet het college de 
suggestie om dit te koppelen aan de discussie rond het exploitatietekort van het 
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Gemeentelijke Sportcentrum BV en het gemeentelijke sportcentrum in 2026 en de positie 
van de holding Sportstad Heerenveen BV daarin. 

Op basis van de Quickscan en in de daarop gebaseerde conclusies had de 
rekenkamercommissie de volgende aanbevelingen voor de raad vervat:

1. Formuleer in dialoog met het college concrete doelstellingen voor de meer 
procesmatige fase van Sportstad Heerenveen.

2. Monitor de realisering van deze doelstellingen en beleidsontwikkelingen door 
procesafspraken met het college te maken over de raadsinformatie over Sportstad 
Heerenveen.

De raad voegde aan het vaststellen van deze aanbevelingen een beslispunt toe om de 
aanbevelingen voor 1 juli 2017 in een concreet plan aan de raad voor te leggen. 

Hieraan is geen expliciete uitvoering gegeven. Indirect is opvolging gegeven in het 
proces waarbij een herfinanciering van de leningenportefeuille van Sportstad Heerenveen 
BV is gerealiseerd. 

4. De griffie geeft vorm aan de monitoring van aanbevelingen van de 
rekenkamercommissie.

Dit wordt voorgesteld vanuit de aanbeveling in het monitoringsonderzoek naar opvolging 
van de aanbevelingen in de quickscan “Meer werk maken van Sportstad?” (2016) en in 
het monitoringsonderzoek naar opvolging van de aanbevelingen in het rapport 
“Jeugdzorg, geen zorg voor later…” (2017): “Aanbevolen wordt om de griffie de door de 
raad overgenomen aanbevelingen van de rekenkamercommissie te laten vastleggen en 
periodiek te laten monitoren om zodoende te voorkomen dat de aanbevelingen niet 
worden opgevolgd.”.

De griffie pakt deze aanbeveling graag op en zal monitoring van aanbevelingen 
vormgeven in overleg met de organisatie en samenspraak met het presidium. Dit zal 
leiden tot een overzicht van monitoring; het is aan de raad zelf om vinger aan de pols te 
houden als het gaat om de daadwerkelijke opvolging van aanbevelingen.

Communicatie en participatie
De monitoringsonderzoeken van de rekenkamercommissie worden zoals gebruikelijk 
gepubliceerd op de website. 

Bijlagen
1. Drie monitoringsonderzoeken en drie eerdere rapporten
2. Aanbiedingsbrief

de griffier, de voorzitter, 

mevrouw L. Roest - Jonkers de heer T.J. van der Zwan
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Registratie

GF20.

Onderwerp

Monitoringsonderzoeken rekenkamercommissie naar de opvolging van de aanbevelingen in 
eerdere onderzoeken over Jeugdzorg, WMO en Sportstad

De raad van de gemeente Heerenveen; 

gelezen de monitoringsonderzoeken en het voorstel van 8 juli 2020

Besluit 
1. de monitoringsonderzoeken naar de opvolging van de aanbevelingen die zijn 

gedaan in eerdere onderzoeken Jeugdzorg, WMO en Sportstad voor kennisgeving 
aannemen;

2. de aanbevelingen in de monitoringsonderzoeken over te nemen en vorm te geven 
door uit te spreken:

1. De raad wil betrokken zijn in het voortraject van de beleidsvorming 
Jeugdzorg en de conclusies en aanbevelingen uit 2017 betrekken in deze 
beleidsvorming.

2. De raad wil concrete richtlijnen voor de uitvoering van het (te herijken) 
beleid Wmo vaststellen waarin de aanbevelingen meegenomen worden, en 
in de beleidsvorming afspraken maken over monitoring van de 
prestatiedoelstellingen Wmo.

3. De raad wil betrokken zijn in het voortraject van de beleidsvorming rond 
het exploitatietekort van het Gemeentelijke Sportcentrum BV en het 
gemeentelijke sportcentrum in 2026 en de positie van de holding Sportstad 
Heerenveen BV daarin, en in de beleidsvorming afspraken maken over 
monitoring.

4. De griffie geeft vorm aan de monitoring van aanbevelingen van de 
rekenkamercommissie.

Aldus vastgesteld in de openbare raadsvergadering van 7 september 2020.

de griffier, de voorzitter, 

mevrouw L. Roest-Jonkers de heer T.J. van der Zwan


